

EcoNeo Summerhouse / SAGA Space Architects

探访指数：3.8 / 5.0 | 一座把太空栖居经验带回丹麦日常的住宅原型

空间故事

- **从剖面理解 35 平方米：**项目的关键不在平面被切成多少房间，而在两座夹层、中央挑高和内置家具如何共享体积。阅读照片与平面图时，建议把首层活动和上部睡眠空间放在同一剖面中比较。
- **身体经验进入空间：**室内桑拿、室外冷水池、可开启天窗与昼夜节律照明，把温度、空气、光线和作息纳入住宅设计。它们不是附加设备，而是理解这座小屋生活方式的线索。
- **原型与家庭住宅并存：**参数化建模、数控切割、传感器和中央系统来自团队的极端环境研究，但橡木木瓦、木平台和围桌用餐仍保留丹麦度假屋的熟悉感。技术最终被收进日常生活，而非成为展览对象。

旅行者工具箱

- **访问属性：**EcoNeo 是私人度假住宅与研究原型，公开资料未显示其作为景点、样板间或住宿空间对外开放。不要把项目地址当作公共参观点，也不应进入私人场地。
- **行家看点：**重点比较外部橡木木瓦的厚重质感与室内连续木构的轻盈感，并观察餐桌、窗边坐榻、楼梯和收纳如何承担不止一种用途。
- **资料阅读顺序：**先看整体外观与木平台，再依次阅读中央起居空间、厨房、夹层、桑拿和细部，最后用平面图校准视线关系。这样的顺序比单纯浏览效果图更接近真实使用逻辑。

交通与住宿建议

- **地点：**项目位于丹麦西兰岛阿斯奈斯。公开报道未披露可供参观使用的精确地址，因此不建议以现场打卡为目的安排行程。
- **专业访问：**如因研究、出版或行业交流需要了解项目，应通过 SAGA Space Architects 官方渠道提出申请，并在获得明确许可后再确认时间与地点。
- **行程组合：**可把哥本哈根作为了解 SAGA 及丹麦当代建筑的资料基地，再根据当日交通与获批访问安排前往西兰岛。未经许可时，以公开图纸、摄影与团队材料完成项目阅读即可。
- **拍摄礼仪：**私人住宅的居住隐私优先于建筑记录。即使在公共道路可见范围内，也应避免长时间停留、使用无人机或拍摄住户。

一句话总结：EcoNeo 值得研究，却不适合未经预约地到访；它最有价值的部分，是 35 平方米之内对空间、材料、身体节律与数字制造的精确整合。

EcoNeo Summerhouse / SAGA Space Architects

Architectural Visit Index: 3.8 / 5.0 | A domestic prototype that brings space-habitat research back to everyday life in Denmark

Spatial Story

- **Read the section, not just the plan:** The project is defined by two mezzanines, a central double-height volume and built-in furniture sharing the same compact envelope. Compare ground-floor activity with the sleeping areas above to understand how 35 square metres are made to work.
- **The body is part of the brief:** An indoor sauna, outdoor cold plunge, operable skylight and circadian lighting bring temperature, air, daylight and daily rhythm into the architecture. These are not accessories; they describe how the house is intended to be inhabited.
- **Prototype and family retreat:** Parametric modelling, CNC fabrication, sensors and a central operating system emerge from SAGA's extreme-environment work, while oak shingles, a timber terrace and communal dining retain the familiarity of a Danish summerhouse.

Traveler's Toolkit

- **Access:** EcoNeo is a private summerhouse and research prototype. Published material does not identify it as a public attraction, show house or bookable stay. Do not treat the property as an open visitor destination.
- **Expert Focus:** Compare the weight and weathering of the oak-shingle exterior with the lighter continuity of the timber interior. Look closely at how the table, window seat, stair and storage perform more than one task.

- **Reading Sequence:** Begin with the exterior and terrace, move through the central living space, kitchen, mezzanines and sauna, then finish with the plans. This sequence reveals the logic of occupation more clearly than a collection of isolated views.

Getting There & Staying

- **Location:** The house is in Asnæs on the Danish island of Zealand. No precise public visitor address is given in the published project information, so a trip should not be planned around an unarranged site visit.
- **Professional Enquiries:** For research, publication or professional exchange, contact SAGA Space Architects through its official channels and wait for explicit permission before confirming a time or location.
- **Itinerary Base:** Copenhagen can serve as a base for studying SAGA and contemporary Danish architecture. Travel to Zealand should only be added when access has been approved and current transport details have been checked.
- **Visitor Etiquette:** Residential privacy takes precedence over architectural documentation. Even from public roads, avoid prolonged observation, drone use or photography of occupants.

In a Nutshell: EcoNeo rewards close study but not an unannounced visit. Its value lies in the precise integration of space, material, bodily rhythm and digital production within only 35 square metres.